
PROTOKÓŁ Nr 3/2016 
przebiegu posiedzenia stałej Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej  

z dnia 12 lutego 2016 r. 
 

Wspólne posiedzenie Komisji Stałych Rady Dzielnicy odbyło się w siedzibie Urzędu Miasta Zielona Góra 
przy ul. Generała Jarosława Dąbrowskiego 41, początek godzina 12.00. 
Wspólne posiedzenie Komisji otworzył i jej przewodniczył Przewodniczący Komisji ds Kultury, Sportu i 
Rekreacji oraz  Spraw Społecznych  radny Jerzy Żetecki. 
Następnie Prowadzący Komisji stwierdził prawomocność posiedzenia z uwagi na obecność wymaganego 
qworum, w składach poszczególnych komisji Komisji, dalej przywitał zebranych w osobach: Panią Lidię 
Gryko Z-ce Naczelnika Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych, Panią Beatę Jilek Prezesa ZWiK,  
Przewodniczącego Zarządu Mariusza Zalewskiego, Z-cę Przewodniczącego Sebastiana Jagiełowicza, 
Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Tomasza Sroczyńskiego, Kierownika Biura Dzielnicy Urszulę 
Zamiatała,  Panie i Panów  radnych.  
 
Prowadzący wspólne posiedzenie Komisji powiedział, że wszyscy radni otrzymali porządek posiedzenia, nie 
mniej jednak, spytał czy są propozycje zmiany porządku. 
 
Przewodniczący Zarządu zwrócił się z prośbą do radnych o wyrażenia zgody na wprowadzenie do porządku 
posiedzenia projektów uchwał w sprawach: 
1) zmieniająca uchwałę w sprawie zaopiniowania propozycji strategicznych inwestycji zgłoszonych przez 

mieszkańców sołectwa Krępa – druk nr 130, 

2)zmieniająca uchwałę w sprawie zaopiniowania propozycji strategicznych inwestycji zgłoszonych przez 

mieszkańców sołectwa Ochla – druk nr 131, 

3)opinii o projekcie uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych  przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w 

szkołach podstawowych prowadzonych przez Miasto Zielona Góra – druk nr 133, 

4)zaopiniowanie propozycji strategicznych inwestycji zgłoszonych przez mieszkańców sołectwa Kiełpin – 

druk nr 134. 

 

Więcej zmian do porządku nie zgłoszono. 
 
Prowadzący poprosił o przegłosowanie zaproponowanej zmiany. 
Porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad.1 
1/ 
Prowadzący powiedział, że pierwszy  projekt uchwały wydania opinii w sprawie nadania nazwy ulicy w 
Zielonej Górze – druk nr 122. 
Przewodniczący Zarządu Mariusz Zalewski powiedział, że chodzi tu o nawą ulicę w sołectwie Łężyca. 
Po omówieniu projektu Prowadzący posiedzenie spytał, czy są pytania do przedstawionego projektu 
uchwały. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Prowadzący wspólne posiedzenie Komisji poprosił Przewodniczących poszczególnych Komisji o wyrażenie 
opinii Komisji odnośnie przedstawionego projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji  oraz Spraw Społecznych spytał, członków Komisji 
kto jest za przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt 
nie wstrzymał się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Integracji Samorządowej spytał, członków Komisji kto jest za przyjęciem 
projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej spytał, członków Komisji kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 



2/ 
Prowadzący powiedział, że następny projekt uchwały dotyczy wydania  opinii o projekcie uchwały w sprawie  
zaopiniowania propozycji strategicznych inwestycji zgłoszonych przez mieszkańców sołectwa Racula-druk nr 
123. 
Przewodniczący Zarządu wyjaśnił, że w dniu 13 stycznia br. odbyło się zebranie sołeckie w Raculi, podczas 
którego mieszkań rozdysponowali środki „z bonusa” na lata 2016-2019, poczym odczytał zgłoszone zadania. 
 
Prowadzący posiedzenie spytał czy są  pytania do przedstawionego projektu uchwały. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Prowadzący wspólne posiedzenie Komisji poprosił Przewodniczących  poszczególnych Komisji o wyrażenie 
opinii Komisji odnośnie przedstawionego projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Spraw Społecznych spytał, członków Komisji kto 
jest za przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Integracji Samorządowej spytał, członków Komisji kto jest za przyjęciem 
projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej spytał, członków Komisji kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
3/ 
Prowadzący powiedział, że następny projekt uchwały dotyczy wydania opinii o projekcie uchwały w sprawie  
zaopiniowania propozycji strategicznych inwestycji zgłoszonych przez mieszkańców sołectwa Łężyca – druk 
nr 124.  
Przewodniczący Zarządu powiedział, że do  uchwały zebrania wiejskiego z dnia 26 stycznia br. została 
zgłoszona interpelacji radnej Agnieszki Kozakiewicz, dotycząca wprowadzenia autopoprawki do projektu 
uchwały rady Dzielnicy dotycząca wykreślenia z projektu uchwały w pkt.2 ppkt.4, z uzasadnieniem że 
podczas zebrania została przegłosowana jedynie technologia budowy dróg a nie ich budowa (w załączeniu 
kserokopia interpelacji).  
 
Przewodniczący Rady Dzielnicy powiedział, że w związku z tym iż nie ma jasności, czy podczas głosowania 
na zebraniu wiejskim przegłosowano technologię czy również budowę tych dróg, proponuję aby uchwałę 
przyjąć w zaproponowanej wersji, a gdyby okazało się że budowa nie była tematem głosowania do punktu 
tego wrócić na kolejnej Sesji i ewentualnie ten punkt wycofać. 
 
Radny Krzysztof Wołczyński – powiedział, ze mieszkańcy tych ulic na drogi czekają 50 lat, więc nie sądzę 
aby głosowali przeciwko budowie w technologii kostki brukowej.  
 
Radna Agnieszka Kozakiewicz powiedziała, że zamiar budowy tych dróg i ich koszt zostanie przedstawiony 
na kolejnym zebraniu wiejskim i po ewentualnym przegłosowaniu zadania powinien być dopiero 
wprowadzony do uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Dzielnicy stwierdził, że nadal uważa że dzisiaj powinniśmy uchwałę przyjąć, a 
ewentualne zmiany wprowadzić na kolejnej Sesji. 
 
Radna Agnieszka Kozakiewicz powiedziała, ze nie jest przeciwna  inwestycji, tylko błędów w zapisie 
protokołu, który jest niezgodny z rzeczywistym przebiegiem zebrania wiejskiego, a szczególnie głosowania 
nad istotnymi dla mieszkańców sprawami. 
 
Po odczytaniu projektu Prowadzący posiedzenie  zaproponował przegłosowanie propozycji wykreślenia z 
pkt.2 ppkt.4 projektu uchwały. 
 
Komisja ds. Kultury, Sportu i Rekreacji  oraz Spraw Społecznych – propozycję wykreślenia ppkt. 4 z pkt.2 
przegłosowała głosami: 8 za, 1 wstrzymujący. 



Komisji ds. Integracji Samorządowej-propozycję wykreślenia ppkt. 4 z pkt.2 przegłosowała głosami: 4 za, 4 
przeciw i 1 wstrzymujący. 
 
Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej – propozycję wykreślenia ppkt. 4 z pkt.2 przegłosowała 
głosami: 6 za i 4 przeciw. 
 
Prowadzący posiedzenie poinformował, ze propozycja wykreślenia z projektu uchwały ppkt.4 w pkt.2 
projektu nie została przyjęta w Komisji Integracji Samorządowej, w dwóch pozostałych Komisjach wniosek 
został przyjęty. 
 
Prowadzący posiedzenie spytał czy są  jeszcze pytania do przedstawionego projektu uchwały. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Prowadzący wspólne posiedzenie Komisji powiedział, że ostateczne głosowanie nad projektem uchwały 
zostanie przeprowadzone na Sesji. 
 
4/ 
Prowadzący powiedział, że następny projekt uchwały dotyczy wydania opinii o projekcie uchwały w sprawie 
określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach, 
publicznych innych formach wychowania przedszkolnego oraz oddziałach przedszkolnych w publicznych 
szkołach podstawowych prowadzonych przez miasto Zielona Góra – druk nr 125. 
Projekt uchwały omówiła Pani Lidia Gryko – Z-ca Naczelnika Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych, 
podkreślając że projekt ujednolica wysokość opłat, do tej pory obowiązywały dwie uchwały Miasta i Gminy, 
wysokość opłat nie ulega zmianie. 
 
Po omówieniu projektu Prowadzący posiedzenie spytał czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Prowadzący wspólne posiedzenie Komisji poprosił Przewodniczących poszczególnych Komisji o wyrażenie 
opinii Komisji odnośnie przedstawionego projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Spraw Społecznych spytał, członków Komisji kto 
jest za przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Integracji Samorządowej spytał, członków Komisji kto jest za przyjęciem 
projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej spytał, członków Komisji kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały.Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
7/ 
Prowadzący powiedział, że kolejny projekt uchwały dotyczy wydania opinii do projektu uchwały w sprawie  
zamiaru przekształcenia Gminnego Przedszkola Publicznego z siedzibą w Przylepie – druk nr 128, 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Pan Krzysztof Sroczyński, na wstępie powiedział, że biorąc pod uwagę 

wprowadzone przez rząd zmiany dotyczące obowiązku szkolnego dla dzieci 6-letnich, zachodzi konieczność 

zmiany struktury organizacyjnej Gminnego Przedszkola Publicznego, które miało siedzibę w Przylepie i 

utworzenia z oddziałów  przedszkolnych w miejscowościach Nowy Kisielin, Ochla, Zatonie, Zawada i Racula, 

oddziałów Przedszkoli Miejskich. Ponadto w celu poprawy funkcjonowania oświaty na terenie byłej giny, 

proponuje się utworzenie zespołów szkół, poczym w formie multimedialnej przedstawił strukturę 

organizacyjna tych placówek. 

 

Radny Krzysztof Wołczyński – zasugerował aby do uchwały Rady Miasta wprowadzić zapis, że warunki 

szczególnie płacowe oraz dodatki nauczycieli nie ulegną zmianie. 

 



Radny Jarosław Bartkowicz – zgłosił wniosek aby w uchwale znalazły się zapisy, zgłoszone na spotkaniu 

rodziców dzieci uczęszczających do przedszkola w Raculi, o treści: 

1/ opieka w systemie 10 godzinnym, 

2/ opieka 2-ch wykwalifikowanych nauczycieli wraz z pomocą, 

3/ zapewnienie 3 pełnowartościowych posiłków: śniadanie, drugie śniadanie, dwudaniowy obiad, 

4/ praca placówki w pełnym wymiarze 10 godzin w okresach wolnych od nauki szkolnej (ferie, przerwy 

świąteczne, wakacje). 

 

Pani Lidia Gryko oświadczyła, że dzisiejszy projekt uchwały, będzie uchwałą intencyjną, szczegóły o których 

Panowie radni mówią będą zawarte w uchwale zasadniczej. 

 

Po omówieniu projektu Prowadzący posiedzenie spytał, czy są  pytania do przedstawionego projektu 
uchwały. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Prowadzący poprosił  Przewodniczących poszczególnych Komisji o wyrażenie opinii Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji  oraz Spraw Społecznych spytał, członków Komisji 
kto jest za przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 9 osób, nikt nie był 
przeciw, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Integracji Samorządowej spytał, członków Komisji kto jest za przyjęciem 
projektu uchwały. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 6 osób nikt nie był przeciw, 4 osoby wstrzymały 
się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej spytał, członków Komisji kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 7 osób, nikt nie był przeciw, 3 osoby 
wstrzymały się od głosu. 
 
10/ 
Prowadzący powiedział, że kolejny projekt uchwały dotyczy zaopiniowania projektu uchwały w sprawie 
ustalenia sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych 
przez Miasto Zielona Góra – druk nr 133. 
Pani Lidia Gryko Z-ca Naczelnika Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych wyjaśniła, że w związku z 
wprowadzonymi przez rząd zmianami dotyczącymi obowiązku szkolnego dla dzieci od lat 6, dla dzieci 6 
letnich może zabraknąć miejsca w niektórych przedszkolach, dlatego tez dzieci te będą musiały uczęszczać 
do oddziałów „0” przy szkołach. Warunki pobytu tych dzieci nie będą się różniły od warunków jakie by 
panowały w przedszkolach, wyjątkiem będzie tylko miejsce tzn. nie będzie to przedszkole a szkołach. 
Utworzenie oddziałów „O” w szkołach pozwoli dzieciom 3-letnim uczęszczać do przedszkoli. 
 
Prowadzący posiedzenie spytał, czy są  pytania do przedstawionego projektu uchwały. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Prowadzący poprosił Przewodniczących poszczególnych Komisji o wyrażenie opinii Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Spraw Społecznych spytał, członków Komisji kto 
jest za przyjęciem projektu uchwały.Za przyjęciem projektu  głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Integracji Samorządowej spytał, członków Komisji kto jest za przyjęciem 
projektu uchwały. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 10 osób nikt nie był przeciw , nikt nie wstrzymał 
się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej spytał, członków Komisji kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 9 osób, nikt nie był przeciw, 1 osoba 
wstrzymała  się od głosu. 
 
 



5 i 6/ 
Prowadzący powiedział, że kolejne dwa projekt uchwały dotyczą zatwierdzenia taryf za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków w mieście Zielona Góra-druk nr 127, oraz ustalenia 

wysokości dopłaty do ceny za 1m
3
 odprowadzanych ścieków przez „Zielonogórskie Wodociągi i Kanalizacja” 

Sp. z o.o w Zielonej Górze – druk nr 126, 

Na wstępie Pani Beata Jilek, Prezes ZWiK poinformowała ze zarówno opłaty za wodę jak i wysokość dopłat 

ustalana jest zgodnie z ustawą corocznie od 1 kwietnia do 30 marca roku następnego. Następnie Pani 

Prezes omówiła wysokość opłat za pobór wody oraz stawki odbioru ścieków. Ogólny wzrost opłat dla 

gospodarstw domowych po uwzględnieniu dopłat wyniesie 5% w stosunku do cen obowiązujących w roku 

2015.  

Po omówieniu projektu Prowadzący posiedzenie spytał czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Prowadzący poprosił Przewodniczących poszczególnych Komisji o wyrażenie opinii Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Spraw Społecznych spytał, członków Komisji kto 
jest za przyjęciem projektu uchwały.Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, 
nikt nie wstrzymał się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Integracji Samorządowej spytał, członków Komisji kto jest za przyjęciem 
projektu uchwały.Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 8 osób, nikt nie był przeciw, 2 osoby wstrzymały 
się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej spytał, członków Komisji kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały.Za przyjęciem projektu głosowało 8 osób, nikt nie był przeciw, 2 osoby 
wstrzymały się od głosu. 
 
 
Prowadzący posiedzenie oświadczył, że z uwagi na późną godzinę wnioskuję aby pozostałe projekty uchwał 
przenieść na obrady Sesji. 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 
Protokołowała         Przewodniczący Komisji 
                                                                     
…………..…          …………………..                                                                      
 Ewa Fogiel                                                                             Jarosław Bartkowicz 
 
 


